
PROTOKÓŁ Nr III/06 
III sesji Rady Miasta Szczecinek,  

odbytej w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Szczecinek 
w dniu 4 grudnia 2006 r. 

 
Stan Radnych - 21 

Obecnych - 21 
 
Sesja rozpoczęła się o godz. 9:00. 
 
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta - jest godz. 9:00, ponownie witam 
zebranych i otwieram III sesję V kadencji Rady Miasta Szczecinek. Sesja została zwołana w trybie 
nadzwyczajnym na wniosek Burmistrza. Konsekwencją tego jest to, że porządek obrad może ulec 
zmianie jedynie bezwzględną ilością głosów Rady i tylko za zgodą wnioskodawcy. 
W porządku obrad tej sesji znajduje się 9 punktów i przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Uchwała w sprawie wstąpienia kolejnego z listy kandydata na radnego – Marii Danuty Kadeli. 
3. Uchwała w sprawie wstąpienia kolejnego z listy kandydata na radnego – Jerzego Kani. 
4. Uchwała w sprawie wstąpienia kolejnego z listy kandydata na radnego – Andrzeja Adama 

Jaszczura. 
5. Ślubowanie Radnych. 
6. Uchwała w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Szczecinek. 
7. Uchwała w sprawie powołania składów osobowych Komisji stałych Rady Miasta Szczecinek.  
8. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały określającej czas pracy placówek handlowych. 
9. Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad. 2, Ad. 3 i Ad. 4 - Uchwały w sprawie wstąpienia kolejnych z listy kandydatów na radnego 
– Marii Danuty Kadeli, Jerzego Kani i Andrzeja Adama Jaszczura 
 
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta – odczytał pismo Komisarza 
Wyborczego z Koszalina dotyczące wskazania kolejnych kandydatów do objęcia mandatów 
radnego (pismo Komisarza Wyborczego stanowi załącznik do niniejszego protokołu III sesji RM), 
wymieniające Panią Marię Danutę Kadelę, Jerzego Kanię i Andrzeja Adama Jaszczura. 
 
Następnie Przewodniczący RM odczytał pisemne oświadczenia w/w osób o wyrażeniu zgody na 
objęcie mandatów radnego w kadencji 2006-2010 (oświadczenia te stanowią załącznik do 
niniejszego protokołu z sesji). 
 
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta: kto z Pań i Panów Radnych jest za 
przyjęciem uchwały w sprawie wstąpienia do Rady Miasta Pani Marii Danuty Kadeli? 
 
W głosowaniu jawnym: za - 18 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymał się - 0 głosów (w głosowaniu 
nie brali udziału „nowi” radni). 
 
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta – stwierdzam, że uchwała została 
podjęta jednomyślnie.  
 

Uchwała Nr III/6/06 
 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie wstąpienia do Rady Miasta Pana 
Jerzego Kani? 
 
W głosowaniu jawnym: za - 18 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymał się - 0 głosów, 
(w głosowaniu nie brali udziału „nowi” radni). 
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Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta – stwierdzam, że uchwała została 
podjęta jednomyślnie. 
 

Uchwała nr III/7/06 
 
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie wstąpienia do Rady Miasta Pana 
Andrzeja Jaszczura? 
 
W głosowaniu jawnym: za - 18 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymał się - 0 głosów (w głosowaniu 
nie brali udziału „nowi” radni). 
 
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta – stwierdzam, że uchwała została 
podjęta jednomyślnie. 
 

Uchwała Nr III/8/06 
 
W tym miejscu Przewodniczący Rady Miasta zwrócił się do zebranych z prośbą o wyciszenie 
dzwonków telefonów komórkowych, zobowiązując radnych, by przestrzegali tego na następnych 
sesjach, a pozostałe osoby prosząc, by ten wymóg honorowali. 
 
 
Ad. 5 - Ślubowanie Radnych 
 
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta – przystąpimy teraz do odebrania 
ślubowania od nowych radnych. Odczytam rotę ślubowania i następnie wg alfabetu nazwiska 
i imiona radnych składających ślubowanie, którzy na stojąco kolejno wypowiedzą słowo „ślubuję”. 
Do słowa „ślubuję” można dodać słowa „tak mi dopomóż Bóg”. 
 
Proszę wszystkich o powstanie. Odczytam rotę ślubowania: 
 
"Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 

radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców." 

 
(Przewodniczący RM odczytał nazwiska radnych): 
- Jaszczur Andrzej Adam: ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 
- Kadela Maria Danuta: ślubuję. 
- Kania Jerzy: ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 
 
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta – dziękuję Państwu. Punkt obrad 
dotyczący ślubowania radnych został zrealizowany. W dalszej części obrad udział będzie brało już 
zatem 21 radnych. 
Chciałbym teraz poinformować, że ukonstytuował się Klub Radnych „Szczecineckiej Wspólnoty 
Samorządowej oraz Prawa i Sprawiedliwości”, w skład którego wchodzą: 
1) Wiesław Drewnowski, 
2) Andrzej Jaszczur, 
3) Ryszard Kabat, 
4) Krzysztof Krzyżanowski, 
5) Roman Matuszak, 
6) Janusz Rautszko, 
7) Andrzej Sochaj. 
Przewodniczącym Klubu Radnych został Pan Janusz Rautszko. 
 
Przypominam, że w naszej radzie działa także Klub Radnych Platformy Obywatelskiej RP, którego 
szefem jest Pan Bogumił Kłyk. W radzie pozostaje też dwóch radnych nie należących do żadnego 
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klubu, ponieważ Statut Miasta nie przewiduje możliwości powołania klubu radnych 
dwuosobowego. 
 
Ad.6 - Uchwała w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Szczecinek 
 
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta – po uzgodnieniach z szefami 
działających w radzie Klubów Radnych chciałbym zaproponować następujący skład osobowy 
Komisji Rewizyjnej: 
1) Bogumił Kłyk, 
2) Marek Ogrodziński, 
3) Katarzyna Dudź, 
4) Janusz Rautszko, 
5) Andrzej Bratkowski. 
 
Kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 
Andrzej Bratkowski – uważam, że wszystkie głosowania w sprawie powołania składów 
osobowych komisji odbyły się w sposób tajny po to, żeby później nikt nie mógł zakwestionować 
ważności tych wyborów. 
 
Czesław Podkowiak – radca prawny UM – głosowanie tajne może być przez radę wprowadzone 
tylko i wyłącznie w przypadkach konkretnie wskazanych w ustawie. Ustawa nie przewiduje 
głosowania tajnego przy wyborze składu osobowego komisji rewizyjnej ani przy wyborze składów 
osobowych innych komisji. Głosowania te muszą się zatem odbyć w sposób jawny. 
  
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta – Dziękuję Panu radcy, czy są inne 
kandydatury do Komisji Rewizyjnej? Nie widzę, wobec tego przystępujemy do głosowania: 
 
Kto z Państwa jest za tym, aby w skład Komisji Rewizyjnej weszli: 
- Bogumił Kłyk, 
- Marek Ogrodziński, 
- Katarzyna Dudź, 
- Janusz Rautszko, 
- Andrzej Bratkowski. 
 
W głosowaniu jawnym: za - 21 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymał się - 0 głosów. 
 
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta – stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę 
w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 
 

Uchwała Nr III/9/06 
 
 
Ad. 7 - Uchwała w sprawie powołania składów osobowych Komisji stałych Rady Miasta 
Szczecinek 
 
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta - przystępujemy do wyboru składów 
osobowych komisji stałych Rady Miasta.  
 
Po uzgodnieniach z szefami działających w radzie Klubów Radnych chciałbym zaproponować 
następujący skład osobowy Komisji Problemów Społecznych prosząc radnych o wypowiadanie 
się od razu, czy wyrażają zgodę na kandydowanie: 
1) Wojciech Knapik (wyraził zgodę), 
2) Grażyna Kuszmar (wyraziła zgodę), 
3) Małgorzata Bała (wyraziła zgodę), 
4) Jacek Brynkiewicz (wyraził zgodę), 
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5) Ryszard Kabat (wyraził zgodę), 
6) Andrzej Sochaj (wyraził zgodę), 
7) Krzysztof Krzyżanowski (wyraził zgodę). 
 
Po uzgodnieniach z szefami działających w radzie Klubów Radnych chciałbym zaproponować 
następujący skład osobowy Komisji Rozwoju Goaspodarczego i Samorządności: 
1) Janusz Rautszko (wyraził zgodę), 
2) Marek Ogrodziński (wyraził zgodę), 
3) Grażyna Kuszmar (wyraziła zgodę), 
4) Józef Świerczyński (wyraził zgodę), 
5) Katarzyna Dudź (wyraziła zgodę), 
6) Roman Matuszak(wyraził zgodę), 
7) Andrzej Jaszczur (wyraził zgodę). 
 
Po uzgodnieniach z szefami działających w radzie Klubów Radnych chciałbym zaproponować 
następujący skład osobowy Komisji Budżetowo-Ekonomicznej: 
1) Jerzy Kania (wyraził zgodę), 
2) Józef Świerczyński (wyraził zgodę), 
3) Maria Kadela (wyraziła zgodę), 
4) Kazimierz Lis (wyraził zgodę), 
5) Wiesław Drewnowski (wyraził zgodę), 
6) Andrzej Jaszczur (wyraził zgodę), 
7) Roman Matuszak (wyraził zgodę). 
 
Po uzgodnieniach z szefami działających w radzie Klubów Radnych chciałbym zaproponować 
następujący skład osobowy Komisji Prawa, Legislacji i Porządku Publicznego: 
1) Wiesław Drewnowski (wyraził zgodę), 
2) Bogumił Kłyk (wyraził zgodę), 
3) Szymon Kiedel (wyraził zgodę), 
4) Maria Kadela (wyraziła zgodę), 
5) Małgorzata Bała (wyraziła zgodę), 
6) Ryszard Kabat (wyraził zgodę), 
7) Andrzej Bratkowski (wyraził zgodę). 
 
Po uzgodnieniach z szefami działających w radzie Klubów Radnych chciałbym zaproponować 
następujący skład osobowy Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki: 
1) Szymon Kiedel (wyraził zgodę), 
2) Jacek Brynkiewicz (wyraził zgodę), 
3) Kazimierz Lis (wyraził zgodę), 
4) Jerzy Kania (wyraził zgodę), 
5) Krzysztof Krzyżanowski (wyraził zgodę), 
6) Andrzej Sochaj (wyraził zgodę), 
7) Wojciech Knapik (wyraził zgodę). 
 
Czy są inne propozycje personalne do poszczególnych Komisji. Nie widzę. Wobec tego 
przystępujemy do głosowania „an blok” nad wszystkimi kandydaturami i tym samym nad podjęciem 
uchwały w sprawie powołania składów osobowych komisji stałych Rady Miasta Szczecinek. Kto 
z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały określającej zaproponowane składy osobowe? 
 
W głosowaniu jawnym: za - 21 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymał się - 0 głosów. 
 
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta – stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę 
w sprawie powołania składów osobowych komisji stałych Rady Miasta. 
   

Uchwała Nr III/10/06 
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Zarządzam teraz przerwę do godz. 10:40, a w czasie przerwy proszę poszczególne Komisje 
o zebranie na się kolejno na tej sali w celu ukonstytuowania się.  
Komisję Rewizyjną proszę na godz. 9:40. 
Komisję Prawa, Legislacji i Porządku Publicznego proszę na godz. 9:50. 
Komisję Problemów Społecznych proszę na godz. 10:00. 
Komisję Rozwoju Gospodarczego i Samorządności proszę na godz. 10:10. 
Komisję Budżetowo-Ekonomiczną proszę na godz. 10:20. 
Komisję Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki proszę na godz. 10:30. 
 
Po przerwie (godz. 10:40). 
 
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta – zanim przystąpimy do dyskusji nad 
projektem uchwały w sprawie uchylenia uchwały określającej czas pracy placówek handlowych, 
przedstawię Państwu w jaki sposób ukonstytuowały się poszczególne Komisje i kogo wybrano na 
Przewodniczących i Wiceprzewodniczących Komisji. 
 
Komisja Rewizyjna  
          Przewodniczący - Bogumił Kłyk  
          Wiceprzewodniczący - Janusz Rautszko 
 
Komisja Prawa, Legislacji i Porządku Publicznego  
          Przewodniczący - Wiesław Drewnowski        
          Wiceprzewodnicząca - Maria Kadela 
 
Komisja Problemów Społecznych  
          Przewodniczący - Wojciech Knapik  
          Wiceprzewodnicząca - Grażyna Kuszmar 
 
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Samorządności  
          Przewodniczący - Janusz Rautszko  
          Wiceprzewodniczący - Marek Ogrodziński 
 
Komisja Budżetowo-Ekonomiczna  
          Przewodniczący - Jerzy Kania  
          Wiceprzewodniczący - Józef Świerczyński 
 
 
Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki  
          Przewodniczący - Szymon Kiedel  
          Wiceprzewodniczący - Jacek Brynkiewicz 
 
Życzę przewodniczącym, wiceprzewodniczącym i wszystkim radnym oraz wierzę w to, że nie będą 
szczędzić starań w pracach na rzecz naszego miasta i jego mieszkańców. 
Państwo Radni otrzymaliście tez projekt budżetu Miasta Szczecinek na 2007r. Warto zapoznawać 
się z tym dokumentem; jest to materiał, na którym będziemy obradować. Termin następnej sesji 
jest nieodległy, w tej chwili trwają ustalenia czy będzie to 12 czy 13 grudnia br., ale któryś z tych 
dni będzie musiał być. Wynika to z przepisów prawa, musimy pewne rzeczy w terminie uchwalić. 
Zostaniecie Państwo poinformowani, materiały zostaną Państwu dostarczone w odpowiednim 
czasie przed sesją, byście Państwo mogli się z nimi zapoznać.    
Proszę też radnych o podawanie w Biurze Rady Miasta numerów kont, na które będą przelewane 
Państwa diety. 
 
Ad. 8 - Uchwała w sprawie uchylenia uchwały określającej czas pracy placówek handlowych 
 
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta – odczytał projekt uchwały będącej 
przedmiotem dzisiejszych obrad, dotyczącej regulowania czasu pracy placówek handlu 
detalicznego, zakładów gastronomicznych i zakładów usługowych w drodze uchwały Rady Miasta, 
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jako naruszającej zasadę swobody prowadzenia działalności gospodarczej łącznie 
z uzasadnieniem i otworzył dyskusję. 
 
Andrzej Bratkowski – nie mogę nie zabrać głosu w sprawie projektu tej uchwały, otóż prawdą jest 
że w poprzedniej kadencji RM na wniosek licznych mieszkańców podjęła tą uchwałę, ażeby 
ukrócić wszystko to, co się działo wokół sklepów nocnych handlujących alkoholem. Mieliśmy do 
wyboru dwie wartości, jedna to prawo swobodnego handlu i to jest sprawa oczywista, druga to 
zapewnienie mieszkańcom prawa do spokoju i miru domowego. Nie udawało się to pogodzić 
w żaden sposób, a sprawa ciągnęła się latami. Ci co pracują w RM dłużej wiedzą, że problem 
sklepów nocnych to problem wielu lat i skarg wnoszonych przez mieszkańców przez wiele lat. Ta 
uchwała, którą podjęła poprzednia Rada i mimo prób jej obalenia utrzymała się, była wyjściem 
naprzeciw słusznym postulatom mieszkańców, którzy mają prawo do tego, by mieć ład i spokój, by 
mogli spokojnie po przyjściu do domu odpocząć, spać a nie być narażonym na różnorodne 
działania ze strony tych, którzy się spotykają wokół tego miejsca. To nie jest problem, że ktoś 
pójdzie, kupi butelkę wódki i pójdzie do domu i ją spożyje, problemem jest to, że wokół tego sklepu 
tworzy się mini rodzaj takiej kultury, gdzie przychodzą i gromadzą się osoby zakłócające spokój 
i dlatego takie były przesłanki żeby tą uchwałę podjąć. Dzisiaj oczywiście układ sił w Radzie jest 
taki, że ta uchwała zostanie zmieniona, co wcale jednak nie znaczy że ja i być może wielu innych 
radnych z tą decyzją może będzie się nie zgadzać. Trzeba pamiętać, że niedługo przyjdzie się 
nam uchwalać uchwałę w sprawie zwalczania alkoholizmu i za każdym razem jest taki punkt – 
ograniczenie dostępności do alkoholu. Więc należałoby się zastanowić, czy dzisiaj podnosząc rękę 
za zmianą tej uchwały będziemy wewnętrznie zgodni. 
Nie mogę obojętnie przejść wobec kwestii, że w sposób zastraszający szerzy się alkoholizm wśród 
młodzieży, mówię to jako wieloletni praktyk jako nauczyciel. Proszę Państwa likwidacja nocnej 
sprzedaży alkoholu w centrum miasta to także ograniczenie możliwości picia alkoholu przez 
młodzież. Decyzja należy do Państwa radnych i Państwa sumienia. Występujecie nie tylko 
w interesie określonych grup ekonomicznych, musicie mieć także na uwadze interes mieszkańców 
całego miasta. Oczywiście próbowano tą naszą uchwałę ośmieszyć, że nie stosuje się tego 
w kraju, że coś tam wymyślamy – nie prawda, uchwała ta została podjęta na wyraźne życzenie 
mieszkańców miasta i muszę tu się odwołać do członków Komisji Prawa i Legislacji, którzy 
pracowali w poprzedniej Radzie. 
Źle też się dzieje i jest to taki zły sygnał że procedowanie uchwał zaczynamy właśnie od tej 
uchwały. 
 
Janusz Rautszko – Przew. Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności - Panie 
Przewodniczący, Szanowna Rado, Komisja Rozwoju Gospodarczego i Samorządności na 
posiedzeniu z przed kilkunastu minut, 4 – głosami za i 3 - przeciw opiniuje uchwałę pozytywnie 
i rekomenduje Radzie. Jednakże chciałbym w imieniu tych radnych, którzy głosowali przeciw 
zabrać głos. Na wstępnie chciałem zacytować słowa p. Burmistrza, który wtedy był radnym mówił, 
że nie trudno przewidzieć wynik tego głosowania przy takim układzie jaki jest na sali. Wtedy też to 
miało swoje uzasadnienie, dzisiaj również. Pozwolicie Państwo, że przypomnę kilka kwestii 
związanych z historią tych uchwał nawiązując do tej dzisiejszej uchwały. W uzasadnieniu 
p. Burmistrza czytamy, że jest ta uchwała uchylona ze względu, że jest to realizacją 
wcześniejszych deklaracji, dotyczących regulowania czasu pracy placówek handlu detalicznego, 
zakładów gastronomicznych i zakładów usługowych w drodze uchwały Rady Miasta, jako 
naruszającej zasadę swobody prowadzenia działalności gospodarczej. 
Co do zgodności z zasadą prowadzenia działalności gospodarczej miał rozstrzygnąć Sąd 
Administracyjny w grudniu br. Jeżeli dzisiaj te uchwały zostaną przez nas to stanowiska sąd nie 
będzie musiał zajmować, bo nie stanie to na wokandzie. Tak jak powiedział mój przedmówca, 
punktem wyjścia do podjęcia tych uchwał nie była analiza tego, czy naruszają czy nie naruszają 
swobody prowadzenia działalności gospodarczej, ale właśnie liczne skargi mieszkańców, wzięcie 
pod uwagę tego wszystkiego, co wiąże się ze spokojem i porządkiem publicznym, również wzięcie 
pod uwagę zapisów zapisanych w ustawie o wychowaniu w trzeźwości nakładających na gminę 
obowiązek ograniczenia spożycia alkoholu, a nie ułatwienia jego dostępności. 
Jeżeli przyjrzymy się pracy sklepów w Szczecinku to nie możemy powiedzieć, że uchwały 
obowiązujące nakładają kaganiec na godziny pracy tych sklepów, ponieważ czas pracy zgodnie 
z uchwałą mówi o godz. 22. Nawet największe markety w Szczecinku czynne są do godz. 21. Jak 



- 7 - 

dowiadywałem się, że nowo otwarty market Tesco czynny będzie do godz. 23. W innych miastach 
też w marketach nie jest sprzedaż całodobowa. Kończąc chciałem powiedzieć, że czy te uchwały 
naruszają swobodę działalności gospodarczej to miał rozstrzygnąć sąd i nie zdziwi to nikogo, że ta 
uchwała, jeżeli zostanie uchylona to będzie podjęta głosami liberalnych radnych, podjęta głosami 
liberalnej partii w Radzie Miasta. 
 
Jerzy Hardie – Douglas – Burmistrz - te prorocze moje słowa, które Pan Radny Rautszko 
przytaczał z przeszłości, że wtedy byliśmy skazani na to, ze zostanie taka uchwała podjęta i na to 
ta arytmetyka na sali wskazywała i to że dzisiaj ta uchwała zostanie uchylona, i ja się z tym 
całkowicie zgadzam. Nie chodzi o to, że mając większość radnych z ugrupowania PO w sposób 
arbitralny bez wytłumaczenia społeczeństwu pewnych rzeczy jakby forsować. W związku z tym 
jestem zmuszony nieco poszerzyć tą argumentację, która znalazła się w przygotowanych 
materiałach dla radnych. Nie uważałem za stosowne pisania całych elaboratów, ponieważ radni 
doskonale znają całą tą sytuację, historię tych kolejnych uchwał i zmienianie ich pod wpływem 
m.in. uwag nadzoru prawnego wojewody. Chciałem od tego zacząć. Panowie zapominacie o tym, 
oczywiście, żeście wykorzystali mając większość i nie chcąc przyznać się do błędu, jakby drogą 
prawną, która była możliwa, czyli aż do NSA, ponieważ kasacja w tym sądzie ma być 
rozpatrywana w połowie grudnia. I to, że my dzisiaj unieważnimy te uchwały to wcale nie oznacza, 
że tej sprawy w sądzie nie będzie. Oczywiście NSA zawiadomimy o takiej uchwale, ale to wcale 
nie przesądza sprawy. Konsekwencje wyroku, które mogą nas spotkać mogą być dla nas bardzo 
przykre. Państwo udawali, że nie ma jakby problemu przez dłuższy okres czasu, mimo że 
Wojewoda kolejne uchwały starał się unieważnić. Tak się stało, do czego się przyznał Wojewoda, 
że nadzór Wojewody nie zauważył, że mija miesięczny termin i za późno się zorientowano, że 
kolejna uchwała, która merytorycznie nic nie zmieniała, dawała uprawnienia do sprzedaży alkoholu 
stacjom benzynowym, uniemożliwiając sprzedaż tego alkoholu innym podmiotom gospodarczym 
na terenie miasta. Minął miesiąc i nie można było tego unieważnić, więc zaskarżył to do Sądu. 
Oczywiście jeżeli kasacja w NSA nawet się odbędzie, to prawdopodobnie i ta następna rozprawa 
w WSA w Szczecinie też będzie miała miejsce, chyba że minie miesiąc czasu i ta dzisiejsza 
uchwała się uprawomocni, to wtedy być może tej rozprawy nie będzie. Jeżeli chodzi o stronę 
prawną, to z cała pewnością te uchwały nie są konstytucyjne, one pozwalają jednym podmiotom 
na sprzedawanie alkoholu, innym nie. W dość arbitralny sposób radni sobie tak to wybrali, wskazali 
do tego podmioty, które gdzie indziej odprowadzają podatki, wcale nie do Szczecinka i robią 
najlepszy biznes na sprzedaży alkoholu. 
Jeżeli chodzi o tą dostępność do alkoholu, o którą tak boleje p. Andrzej Bratkowski, Panie Radny 
ja bym prosił żebyśmy nie zaczynali w tej naszej 4-ro letniej kadencji od hipokryzji na tej sali. To 
nie jest, że przez te uchwały jest ograniczona dostępność do alkoholu. Alkohol można dostać 
w Szczecinku bez najmniejszego kłopotu, można dostać na tych stacjach benzynowych, proszę 
zobaczyć co się dzieje na tych stacjach benzynowych w nocy i te kolejki po wódeczkę. To jest 
małe miasto i to nie jest żaden problem dla kogoś, że nie kupi tego na ul. 28 Lutego czy 
Wyszyńskiego, tylko na stacji benzynowej. Także nie udawajmy, że cokolwiek regulujemy, bo to 
jest nieprawda. 
Czy ta uchwała ma poparcie u mieszkańców, czy nie. Ja bym powiedział w sposób prosty, 
jesteśmy po wyborach. Mój pogląd na tą sprawę jest znany, gdyby rzeczywiście byłoby tak ważne 
i był sprzeciw społeczeństwa w stosunku do unieważnienia tych uchwał, czyli do sprzedaży 
normalnej na zasadach rynkowych – jak każdy chce, tak otwiera sobie sklep i handluje, oczywiście 
dzisiaj skład tej Rady byłby inny, a ja bym tu nie siedział tylko Pan Matuszak. Jeszcze raz mówię, 
mówmy sobie prawdę, nie udawajmy że jest inaczej. Mieszkańcy wybierając mnie przytłaczającą 
większością głosów, wybierając radnych z PO m.in. głosowali za tym, żeby dzisiaj taką uchwałę 
podjęli. Dla mnie jest to coś symbolicznego, że my dzisiaj podejmiemy jako pierwszą merytoryczną 
uchwałę. Ja do tego rzeczywiście dążyłem, ja uważam, że ta uchwała była skandalem, ośmieszała 
Szczecinek. Bardzo dobrze, że wreszcie będzie odwołana. 
Co do sklepów nocnych to nie jest tak, że przez tą dzisiejszą uchwałę wyrośnie jakaś cała sieć 
sklepów nocnych w Szczecinku, to jest nieprawda. Sklepy nocne reguluje rynek. Prowadzenie 
sklepu nocnego generalnie jest drogie, tam trzeba przynajmniej 2 osoby zatrudnić na zmianę 
nocną i jeżeli tych sklepów będzie dużo to i ruch tam będzie stosunkowo niewielki. Opłacalność 
tych sklepów jest problematyczna, jednym słowem rynek o tym zadecyduje. Natomiast Państwo 
ograniczyli działalność sklepów do godz. 22 i ja tutaj widzę pewną niekonsekwencję. Pan Radny 
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Rautszko przed chwilą przytaczał, że tak powiem otwarcie tego Tesco w jednym mieście do godz. 
23 w innym do godz. 24, czyli nie do godz. 22, a jeżeli będzie chciało Tesco sprzedawać całą 
dobę, to niech próbuje.  
Wyjdą na tym prawdopodobnie kiepsko, bo utrzymanie takiego wielkiego sklepu przez takie puste 
godziny nie jest opłacalne, nawet jeżeli w tym czasie kilkanaście osób kupi alkohol. Ja 
rzeczywiście mam poglądy liberalne, ale jak tak się patrzę na to, co się działo w ostatnich latach 
i na to, jak ja i radni PO próbują zmienić Szczecinek to się pytam, kto tu naprawdę jest liberałem? 
To państwo tak mało różnych decyzji podejmowali jakby prospołecznych. To Wyście uważali, że 
nadrzędną sprawą są inwestycje i jeszcze raz inwestycje i nie będę powracał do tego, jak one są 
prowadzone. Liberalizm nie polega na jakimś brutalnym kapitalizmie, on polega na tym, że są 
wprowadzone pewne zasady rynkowe. W związku z tym niech te sklepy same się określają.  
Jeżeli się jednemu czy drugiemu właścicielowi sklepu opłaca otworzyć sklep do godz. 23-ej, to 
będzie miał do 23-ej. Jeżeli się jemu opłaca do 4-ej rano, to będzie miał do 4-ej rano, a jeszcze 
inny zamknie swój sklep o 20-ej, bo będzie uważał, że po 20-ej nie ma ruchu, który 
usprawiedliwiałby działalność tego sklepu, i tak powinno być. 
Następną sprawą jest to, że jest nakreślony kierunek „turystyka”. Ten kierunek „turystyka” to 
działalność tych sklepów czy restauracji. W m-cu listopadzie czy grudniu nie jest to tak ważne. 
Natomiast w lecie, w sezonie jest niezwykle ważne. Nie wiem, czy Państwo udajecie, że tego nie 
wiecie, iż część ludzi, którzy tutaj przyjeżdżają, potem wyjeżdżają na imprezy do Człuchowa, do 
Chojnic, do pobliskich miast, bo tutaj restauracje muszą być zamykane o godz. 2-ej w nocy. Dla 
wielu ludzi, którzy przyjeżdżają na wczasy 2 – 3 tygodniowe, chcą w tym czasie - że tak powiem – 
„pobalować” do rana, i nie ma w tym nic złego. 
Ostatnia sprawa, to jest symptomatyczne, że jest pewien problem i Państwo staraliście się ten 
problem rozwiązać metodą „wylewania dziecka z kąpielą”. Ja przyznaję, że jest tak, iż dookoła 
sklepów, które są czynne przez całą noc i sprzedają alkohol, gromadzą się różnego rodzaju męty 
społeczne, z którymi trzeba walczyć i trzeba zrobić wszystko, żeby tam był porządek. Ale to nie 
jest problem, trzeba oczywiście wzmóc nadzór, i to ja przyrzekam, że zrobimy. dzisiaj jest 
spotkanie z komendantem SM, komendantem Policji i będziemy między innymi na ten temat 
rozmawiać. Zaczyna się program monitoringu. Już część miasta w grudniu będzie okamerowana. 
Myślimy nad sprawami technicznymi, kto ten monitoring ma sprawować i jak reagować. My 
będziemy reagować i wokół tych sklepów będzie wzmożony nadzór i z całą pewnością wymusimy 
na właścicielach tych sklepów, żeby był wokół nich porządek, jeżeli chcą tym alkoholem w nocy 
handlować. 
Natomiast zabranianie czegokolwiek, to historia prohibicji nauczyła do czego prowadzi – do melin. 
„Przyroda nie lubi pustki”, gdzie zamykamy coś jednego, to powstanie coś w drugim miejscu. za 
całego serca rekomenduję Państwu to, żebyście nie walczyli z wiatrakami, abyście te uchwały, 
które były szkodliwe dla Szczecinka odwołali dzisiaj. 
 
Janusz Rautszko – chciałem nawiązać do tego fragmentu wypowiedzi p. Burmistrza, który mówił 
o otwarciu sklepów do godz. 22-ej. Pamiętam, kiedy ta uchwała wchodziła pod obrady Rady, 
a wzięła się stąd, że został uwzględniony wniosek najdalej idący handlowców i stąd ta godz. 22-ga 
się pojawiła. Jeżeli chodzi o pracę restauracji zastanawialiśmy się nad tym, czy ograniczać czas 
pracy czy nie. Uchylenie tych uchwał dzisiaj będzie powodować to, że ten czas pracy nie będzie 
ograniczony. Tylko miejmy nadzieję, że Komisja Problemów Społecznych w związku z tym nie 
będzie miała więcej pracy. 
 
Andrzej Bratkowski – trudno mi jest tak obojętnie przejść wobec wypowiedzi p. Burmistrza, który 
poruszył w niej szereg wątków. Ja do nich nie będę się odnosił. Chciałem tylko przypomnieć 
o jednej kwestii bardzo zasadniczej. Owa uchwała, która jest przedmiotem dyskusji i która ma być 
odwołana, została podjęta na wyraźne żądanie mieszkańców miasta. W wypowiedzi p. Burmistrza 
ten motyw został pominięty. Ci ludzie, którzy mieszkają wokół tego typu sklepów – no cóż – 
przywróci się stan sprzed tej uchwały, a więc znów będą burdy, awantury, znów będą obsikane 
klatki schodowe. Nim ta uchwała została podjęta też były różnorodne zapowiedzi, co my tu 
zrobimy, żeby tam był spokój. Nie dało się zrobić nic. 
No cóż, najprawdopodobniej uchwała zostanie podjęta, na efekty będziemy czekać. 
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Ryszard Kabat – z uwagą wysłuchałem wystąpień kolegów radnych i Burmistrza i uderzyło mnie 
tylko jedno i z tym zwracam się do radnych PO, jeżeli uważacie Państwo, że likwidowanie 
problemu na stacji paliwowej STAOIL i przeniesienie tego problemu do centrum miasta jest 
działaniem prospołecznym to gratuluję dobrego samopoczucia. 
 
Andrzej Jaszczur – chciałem się odnieść do dwóch kwestii – pierwszej dotyczącej uchwały wg 
mnie i moich kolegów jest to najlepsza uchwała, którą RM Szczecinek uchwaliła przez ostatnich 15 
lat. Ta uchwała zadowala wszystkich. Zadowala i tych, którzy chcą sprzedawać alkohol i zadowala 
tych, którzy są w pewien sposób narażeni na konsekwencje sprzedaży w określonych miejscach 
alkoholu. Natomiast kwestia dot. czasu otwarcia placówek gastronomicznych – ten czas został 
ustalony na godz. 2-gą w nocy. Ten czas został ustalony zgodnie z sugestiami restauratorów 
prowadzących tego typu działalność. Przez 4 lata obowiązywania tej uchwały do RM Szczecinku 
nie wpłynął żaden wniosek od restauratorów, żeby ten czas pracy wydłużyć. Nie będę tutaj cytował 
listy restauratorów, którzy mając możliwość pracy do godz. 2-ej w nocy, mają swoje lokale czynne 
do godz. 23-ej lub 24-ej. Także exodus ludzi, którzy przyjeżdżają latem do Szczecinka, do 
miejscowości Człuchów, Chojnice ect., ect., nie wiem skąd p. Burmistrz ma takie informacje. 
Niewątpliwie nie wynika z tego, że w Szczecinku nie można świętować albo napić się alkoholu 
w godzinach nocnych, chociaż nie z tego względu, że nie wszystkie restauracje są czynne do 
godz. 2-ej. Te restauracje, które są w pensjonatach, hotelach są czynne całą dobę. To nie jest tak, 
że wszystkie restauracje w Szczecinku są pozamykane. Nie będę komentował pracy sklepów, 
które sprzedają alkohol rzeczywiście do godz. 22-ej, godz. 24-ej i jeszcze dłużej. Prawda jest taka 
– zdecydowana większość klienteli sklepów nocnych lub sklepów o wydłużonym czasie pracy 
sprowadza się rzeczywiście do handlu alkoholem. Klientela tych sklepów jest określona. Te zakupy 
czynią ludzie z tzw. marginesu społecznego i jednocześnie czynią to ludzie, których wiek jest 
trudny do oszacowania. Mogą to być osoby w wieku do 18-tu, 19-tu, a być może 17-tu lat. Jeżeli 
Państwo spacerujecie po mieście, to możecie zobaczyć tabuny młodych ludzi, bardzo młodych 
ludzi, którzy mają możliwość i dostępność kupowania wówczas puszki piwa przez 24 godz. na 
dobę. To nie jest dobre w dobie liberalizacji wychowania, w dobie kiedy liberalizacja w szkole daje 
swoje wyniki, o czym wszyscy Państwo z mediów publicznych wiecie, o zachowaniu młodzieży ect. 
ect. 
Być może nie ma tu bezpośredniego związku, ale w sposób pośredni to ma. Kwestia dot. w tej 
chwili z punktu widzenia mieszkańców Szczecinka interesu jednego – dwóch – trzech właścicieli 
sklepów, którzy chcą handlować alkoholem w nocy. Nie mlekiem, nie chlebem, nie szynką, nie 
podpaskami tylko alkoholem w nocy, do tego to się sprowadza. 
Apeluję do Państwa o zdrowy rozsądek, nic więcej. 
 
Andrzej Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta - pozwólcie Państwo Radni, że sobie 
udzielę głosu w tej chwili i powiem tak: jednym z celów funkcjonowania RM jest wspólne 
rozwiązywanie problemów społecznych naszych mieszkańców. Na pewno obowiązkiem naszym 
jest stanowienie dobrego prawa miejscowego, zgodne z prawem wyższej rangi. Nie ujmuję, że 
problem, o którym mówił p. radny Bratkowski istnieje, problem ogólnie mówiąc pewnej patologii 
okołoalkoholowej, ale rozwiązanie owego problemu zaproponowane przez uchwały podejmowane 
wcześniej, te które mamy dzisiaj uchylić, były jak się zdaje po wysłuchaniu p. Burmistrza i Państwa 
wypowiedzi nieskuteczne i przede wszystkim niezgodne z prawem. Te uchwały musimy uchylić, 
gdyż są niezgodne z prawem. Natomiast problem pozostaje jak go rozwiązać. O tym mówił 
p. Burmistrz. Dajmy szansę Burmistrzowi, przekonajmy się o tym, czy zaproponowane przez niego 
rozwiązania wejdą w życie na tyle skutecznie, by ten problem, o którym mówili radni p. Bratkowski 
i p. Jaszczur, a także p. Rautszko był rozwiązany skutecznie.  
Zatem rekomenduję głosowanie za uchyleniem tych uchwał. 
 
Roman Matuszak - ta sesja jest zwołana w sposób nadzwyczajny. W jej tematyce jest podjęcie tej 
uchwały, a więc ona będzie podejmowana również w sposób nadzwyczajny. Więc ja się pytam 
p. Burmistrza, co takiego pilnego jest, że my obradujemy na temat tej uchwały w taki sposób, że 
Komisje dzisiaj miały na to 5 minut, żeby przedyskutować sprawę? Ja sądzę, że gdyby dać 
Komisjom więcej czasu na ten temat, to może znalazłoby się takie wyjście, że nie musielibyśmy 
ograniczać czasu pracy sklepów oraz innych placówek handlowych, a jednocześnie spowodować, 
żeby dostępność alkoholu była na tym poziomie na jakim jest obecnie. Radni tej kadencji 
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rozpoczynają, bo tak na to wygląda, swoją pracę uchwałodawczą od podjęcia właśnie tej uchwały, 
a więc umożliwiają de facto sprzedaż alkoholu w Szczecinku w każdej porze dnia i nocy. 
 
Jerzy Hardie-Douglas – Burmistrz - zostało sprecyzowane pytanie do mnie, więc pozwolę sobie 
odpowiedzieć, choć pośrednio już odpowiedziałem jeszcze raz Panu powiem, Panie radny, żeby 
Pan to zrozumiał. Jest sprawa w NSA i są sprawy w WSA. Ja bardzo bym życzył tego w imieniu 
swoim i mieszkańców, żeby te sprawy zostały wycofane. Czy zostaną wycofane tego nie wiem, ale 
jedyną szansą na to, żeby nie były one rozpatrywane jest podjęcie dzisiejszej uchwały. Jeżeli uda 
się na podstawie tej uchwały nawet przed wprowadzeniem w życie - doprowadzić do tego, żeby te 
sprawy zostały wycofane, może tak się zdarzyć, że straty, jakie poniesie z tego powodu miasto, 
będą mniejsze, niż gdyby okazało się, że uchwały zostały uznane za niezgodne z prawem. Otwiera 
to możliwości roszczeniowe osób, które nie mogły handlować. Wydaje mi się, że Pan – jako 
doświadczony radny powinien zdawać sobie z tego sprawę i że niepotrzebnie Pan ten wątek 
kontynuuje, a ja muszę panu publicznie udzielać informacji. 
 
Marek Ogrodziński - przysłuchując się dyskusji uważam, że kontynuacja tych uchwał, które były 
w poprzedniej kadencji, to jest typowe zachowanie strusia, czyli „ja nie widzę, to i mnie nie widać”. 
Przesunięcie sprzedaży alkoholu z centrum miasta na jego obrzeże nic innego nie wnosi. Czy 
w cywilizowanym świecie sprzedaż alkoholu na stacji paliwowej – to jest normalna rzecz? 
Z dostępnych mi źródeł, to nie jest normalna rzecz. W demokratycznym państwie, którym są Stany 
Zjednoczone sprzedaż alkoholu na stacji paliwowej to jest zachęcanie kierowcy – potencjalnego 
nabywcy – do kupienia alkoholu, jeżeli nie jego to pasażera. 
W związku z tym to nie jest kwestia, gdzie będzie sprzedawany ten alkohol, tylko kwestia jak 
będziemy nad tym tworzyli nadzór. Niech właściciele sklepów, którzy starają się o koncesję 
sprzedaży długotrwałej alkoholu, niech oni zapewnią bezpieczeństwo w obrębie i okolicach sklepu. 
Niech Policja i Straż Miejska nad tymi miejscami wzmagają swoją opiekę. Przychylam się za 
uchyleniem tych uchwał. 
 
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta - rozumiem, że w ten sposób 
wysłuchaliśmy wszystkich głosów dyskusji. Nikt już nie zamierza zabrać głosu, a zatem 
przejdziemy do głosowania nad uchwałą. 
 
Pytam Państwa Radnych, kto jest za projektem uchwały w sprawie uchylenia uchwał w sprawie 
czasu pracy placówek handlu detalicznego, zakładów gastronomicznych i zakładów usługowych? 
 
W głosowaniu jawnym:  

„za”  - 13 głosów, 
„przeciw” - 7 głosów, 
„wstrzymał się” - 1 głos. 

 
Wiesław Suchowiejko – Przewodniczący Rady Miasta - stwierdzam, że większością głosów 
uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr III/11/06 
 
W ten sposób wyczerpaliśmy porządek dzisiejszej sesji. Zamykam obrady III sesji Rady Miasta 
Szczecinek.  
 
Sesja zakończyła się o godz.11:25. 
 
 
Protokołował       Przewodniczący Rady Miasta    
 
Franciszek Dancewicz        mgr Wiesław Suchowiejko 


